



Valtion paikallishallinnon kehittämisen perusteista annetun lain (126/1992) ja siihen perustuvan kihlakuntajaon tarpeellisuutta selvittävä työryhmä

Aika 25.2.2021 klo 13.00-14.00

Paikka Teams-kokous

Osallistujat Puheenjohtaja
Janne Öberg, hallitusneuvos, valtiovarainministeriö

Jäsenet

Teemu Eriksson, finanssineuvos, valtiovarainministeriö
Riitta Aulanko, hallitusneuvos, sisäministeriö
Juha-Veli Frantti, hätäkeskusylitarkastaja, sisäministeriö
Tiina Ferm, lainsäädäntöneuvos, sisäministeriö
Jaana Heikkinen, lainsäädäntöneuvos, Rajavartiolaitos

Sihteeri

Puheenjohtaja toimi myös sihteerinä.

Poissa Elina Isoksela, lainsäädäntöneuvos, valtiovarainministeriö
Miira Lehto, erityisasiantuntija, valtiovarainministeriö
Ari Evwaraye, strategiapäällikkö, sisäministeriö
Sami Kalliomaa, poliisitarkastaja, Poliisihallitus

1. Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen (liite 1)

Puheenjohtaja avasi kokouksen.

Päätös:

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja muutoksitta.

2. Kihlakuntajaon ja valtion paikallishallinnon kehittämisen perusteista annetun lain kumoamisen liitännäissäädökset (liite 2)

Käytiin läpi liitteenä olleet säädösmuutosluonnokset. Puheenjohtaja alusti ja Riitta Aulanko sekä Jaana Heikkinen täsmensivät. Käytiin keskustelu asiasta. Todettiin, että säädösmuutokset ovat luonteeltaan teknisiä ja ne on pyritty tekemään mahdollisimman vähäisin muutoksin.

Päätös:

Käytiin keskustelu asiasta ja todettiin säädösmuutosluonnokset hyvin muotoilluiksi ja toimiviksi.

3. Työryhmän muistion rakenne ja muoto sekä jatkokäsittely (liite 3)

Puheenjohtaja esitteli muistion pohjaluonnosta. Luonnos hyödyntää ryhmässä jo aiemmin esiteltyä materiaalia ja sen liitteeksi esitettiin otettavaksi kohdassa 2 käsitellyt säädösmuutosluonnokset. Luonnos todettiin toimivaksi pohjaksi. Puheenjohtaja pyysi ryhmää varautumaan ensi viikon kokouksen mennessä kommentoimaan luonnosta ja täydentämään sen eri osia tarpeellisella tavalla. Erityisesti vaikutusarviointikohtia tulee täydentää. Puheenjohtaja totesi, että VM:ssä valmistellaan lyhyet pohjatekstit aiemmin ryhmässä käydyn keskustelun pohjalta työryhmän esityksiksi ja vaikutusarvioiksi. Erityisesti näitä tekstejä pyydetään käymään ennen seuraavaa kokousta läpi ja tarvittaessa täydentämään.

Puheenjohtaja totesi, että tarkoituksena olisi, että työryhmämuistio voitaisiin hyväksyä ensi kokouksessa. Työryhmä voisi myös ottaa kantaa siihen, olisiko esityksen mukaiset muutokset suositeltavaa yhdistää käynnissä olevaan alueellisen läsnäolon lain valmisteluun ja esitellä samassa HE:ssä keväällä 2021. Puheenjohtaja pyysi jäseniä osaltaan selvittämään, mitä tahoja olisi tarpeen ja miten olisi tehokkainta kuulla, jotta esityksillä voisi olla edellytykset ripeästi edetä lainsäädännöksi, jos näin päätetään.

Muistutettiin, että mikäli asia etenee hallituksen esitykseksi asti, tarvitsee esittelevä ministeriö (VM) jakoluvan sisäministeriöltä.

Päätös:

Käytiin keskustelu asiasta, päätettiin jatkotyöstää liitteen mukaista muistioluonnosta. Tavoitteena on sen hyväksyminen seuraavassa kokouksessa. Selvitetään, mitä ryhmiä ja miten kuullaan työryhmän muistiosta sen valmistumisen jälkeen.

4. Muut asiat

Tiedoksi: seuraava, ja oletetusti viimeinen kokous to 4.3. klo 12.30-14.00

Muistiolounnos toimitetaan tietyin lisäyksin Tiimeriin ryhmän jäsenten kommentoitavaksi/täydennettäväksi. Puheenjohtaja toimittaa ryhmälle erikseen muistutuksen, kun tiedosto on muokattavissa.

Päätös:

Merkittiin kokousaikataulu tiedoksi.

5. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.00.

Janne Öberg

Liitteet

Liite 1 Pöytäkirjaluonnos 2/2020

Liite 2 Luonnoksia säädösmuutoksiksi (L poliisihallinnosta ja VNA Rajavartiolaitoksesta)

Liite 3 Muistion runko -luonnos